

AWARD CITATION

1. Surname, name and middle name	KRIVOSHLYK GRIGORY RADIONOVICH
2. Rank	Guards Captain
3. Position and unit	Aviation squadron commander, 75 Guards ground assault aviation "Stalingrad" regiment.
is recommended for order "RED BANNER" 3rd class	
4. Birth year	1913
5. Nationality	Ukrainian
6. Party membership	VKP(b) member since 1942
7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war	In Patriotic war since 10.12.1941
8. Wounds and contusions	One light wound in the head on 17.04.1944
9. In Red Army service since	September 1944
10. Drafted by which induction station	Krivoy Rog district military commissariat, Dnepropetrovsk region.
11. Previous awards	Orders: "Red Banner" decree #0266 on 25.05.1942 by Southern front; "Red Banner" decree #045 on 08.10.1943 by 8 Airforce; "Patriotic war I class" on 29.04.1944.
12. Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

During his service in the regiment, he has conducted 102 successful combat missions on IL-2 aircraft against the enemy troops.

After his latest award, he has made further 21 successful combat missions as a leading pilot of a group.

He is always very eager to fly combat missions and executes them excellently. He is a fearless and brave warrior, disciplined and tempered, a well mannered officer.

As an aviation squadron commander, he enjoys professional respect among his troops. He always follows up on his tasks, demanding towards himself and his subordinates.

In the operations for liberation of Crimea and Sevastopol, he made 24 successful combat missions against the enemy troops. During this period, he personally inflicted the following damage to the enemy: 3 tanks, 6 trucks with troops and load, suppressed 2 AA batteries, and shot down 1 enemy aircraft Me-109, eliminated up to 140 enemy troops.

Under his command, his aviation squadron conducted 798 successful combat sorties, which resulted: 14 enemy aircrafts hit on the ground, 5 enemy aircrafts destroyed in the air, 50 tanks and 140 loaded trucks destroyed, 5 steam engines and 45 rail wagons, 3 military depots and up to 2000 German troops destroyed.

In the Crimean operation, his squadron conducted 180 successful combat missions. His technical personnel restored 6 severely damaged aircrafts in this period.

In any difficult midair combat situation, he always keeps his orientation and can find a right solution, exhibiting courage and bravery.

On 09 May 1944, he flew 3 missions as a leading pilot of an aviation group, striking the retreating enemy troops on the way to Sevastopol.

Conclusion : For 21 successful combat missions on IL-2 aircraft against the enemy troops and for exhibited courage and bravery, he deserves state award order "RED BANNER" 3rd class.

Commander of 75 Guards ground assault aviation "Stalingrad" regiment
12 May 1944 Guards Lt. Colonel signature /LYAKHOVSKY/



Conclusion of the division commander

He deserves order "ALEKSANDER NEVSKY"

Commander of the 1 Guards ground assault aviation "Stalingrad" Red Banner
Suvorov order division
Guards Colonel signature /PRUTKOV/

12 May 1944

Award record

Awarded with order "ALEKSANDER NEVSKY" by the decree # 29/n issued by
8 Airforce on 20 May 1944.

Aide to the head of 2nd section of personnel department of 8 Airforce
Captain signature /NETRIVAYLO/

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

1. Фамилия, имя и отчество к РИВОШЛИК Григорий Радионович
2. звание - Гвардии капитан 3. должность, часть - командир эскадрильи
4. 75. Гвардейского Чтурмового Авиационного Скадрилья Григорьевского полка.

ПРЕСТАВЛЯЕТСЯ К ОРДЕНУ КРАСНОЕ ЗЕМЛЯНОЕ ОРДИНАРНОЕ

4. Год рождения - 1913 5. Национальность - украинец
 6. Партийность - член ВКП/б/ с 1942 г.
 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и Отечественной войне / где, когда/ - в Отеч. войне с 10.12.41 г.
 8. Имеет ли ранения и контузии в Отечественной войне - имеет одно легкое ранение в голову 17.4.44 г.
 9. С какого времени в Красной Армии - с сентября 1944 г.
 10. Каким РВИ призван - призыв ордонармии Николаевской обл.
 11. Чем ранее награжден /за какие отличия/ - орденами: КРАСНОЕ ЗНАМЯ - 25.5.42 г. приказ Южного фронта № 666, КРАСНОЕ ЗНАМЯ - 3.10.43 г. приказ В ВА Южного фронта № 045/к, ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ВОЙНА 2 СТ. - 29.4.44.
 12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его службы.

За время пребывания в полку произвел 102 успешных боевых вылета на самолете Ил-2, на бомбометание и штурмовку войск противника.

После последней награды гвардии капитан успешный боевой вылет в качестве ведущего групп штурмозииков.

На боевые занятия летает с большой охотой и выполняет их на отлично. В бою бесстрашный, мужественный боец. Дисциплинированный, выдержаный, культурный офицер.

Дак командир эскадрильи пользуется целым авторитетом среди подчиненных. Исполнителен. Требовательный к себе и подчиненным.

— в время осаждения КРЫМА и города СЕВАСТОПОЛЬ произвел 24 успешных боевых вылетов на бомбометание и штурмовку техники и живой силы противника. За этот период лично уничтожил: танков — 3, автомашин с войсками и грузом — 6, подавил огонь до двух батарей ЗА и МЗА, в воздушном бою сбил 1 самолет противника Ме-109 и уничтожил до 40 человек живой силы.

За время командинование эскадрильи, его эскадрилья произвела 798 успешных боевых вылетов, в результате уничтожено и повреждено: самолетов на земле - 14, в воздухе - 20, танков - до 50, автомобилей с грузом и всевозможными боеприпасами до 140, гарпунов - 5, вагонов до 45, крупных складов - 3 и истреблено до 2000 немецких солдат и офицеров.

Скадрилья в КРЫМ пролетела 180 успешных боевых вылетов. Технический состав его скадрильи за время освобождения КРЫМА восстановил 6 сильно поврежденных самолетов.

Золотой возвышной обстановке не теряется всегда принимает правильные решения. Троявая при этом мужество, отвагу и поблесть.

9.5.44 г. произошло в качестве вспомогательного группы 3 устремленных боевых вылетов, уничтожая отходящие войска и технику противника на подступах к Севастополю.

З а в о д: за совершение 24 успешных полетов на самолете Ил-2

— — — — —
На чумаскую технику и чистоту силы прорычника и прорычленные
При этом мастерство, отвагу и доблесть достоин превозмогления
В званий мастерства и награде орденом КРАСНОЕ ЗНАМЯ З СТ.

1945-1946-1947-1948-1949-1950

— ВСЯКИЙ БЫЛ В РАДОСТИ
ПОЧЕМУ СТАВИЛИ ОННОГО СТАЛИНГРАДСКОГО ПОЖАР

ПРИКАЗОВОЕ АВИАЦИОННОЕ СТАЛИНГРАДСКОЕ КОММ
ГРАДОВОЙ ПОДЛОЖКОВНИК: - *Л. С. Красин*

Digitized by srujanika@gmail.com

Digitized by srujanika@gmail.com

ЗАКЛЮЧЕНИЕ КОМАНДИРА ДИВИЗИИ :-

Достоин Правительственной награды орденом -
"АЛЕКСАНДР НЕВСКИЙ" .-

КОМАНДИР 1 ГВ. ШТУРМ. АВИАЦ. СТАЛИНГР.
КРАСНОЗНАМЕННОЙ ОРДЕНА СУВОРОВА ДИВИЗИИ
ГВАРДИЙ ПОЛКОВНИК :-

ПРУТКОВ /

"12" мая 1944 г.

Ордена

ОТМЕТКА О НАГРАЖДЕНИИ

Приказом 8 ВА № 29/п от 20 мая 1944 года награжден
орденом "АЛЕКСАНДР НЕВСКИЙ".

ПОМ НАЧ 2 ОТДЕЛЕНИЯ ОК 8 ВА
КАПИТАН
/НЕТРИАПО/

Лемберг